
Møde med Hillerød Forsyning vdr. fjernvarme onsdag den 23/2 2022

Hillerød Forsyning var repræsenteret ved projektlederen Johannes Jakobi Pedersen og direktøren 
for området Anders Møller Hansen, og derudover var der repræsentanter fra ejerlaugene på 
Slettebjerget samt Sættedammen.

Formålet med mødet var fra Forsyningens side at informere om status for fremdrift i projektet, samt
at forsikre om deres fortsatte prioritering af at gennemføre projektet.

For at kunne få lov til at etablere fjernvarme i et område, skal Forsyningen dokumentere, at denne 
ændring vil være en samfundsøkonomisk fordel, og her har der været nogle udfordringer, hvilket 
hænger sammen med, at fjernvarmen pt. er baseret på gas for ca 35%. Forsyningen planlægger med 
at være fossilfri i 2025, hvorefter problemet med den samfundsøkonomiske fordel ikke er et 
problem for projektet.

Forsyningen arbejder dog videre på at inddrage mere overskudsvarme fra erhvervsparken i 
Hammersholt eller alternativt med en plan om midlertidig etablering af varmepumper, således at 
den oprindelige tidsplan for etablering af fjernvarme på Slettebjerget fortsat kan holde, og vi 
dermed ikke skal vente på den generelle afvikling af fossiler i fjernvarmen.

Ovennævnte har været præsenteret for Forsyningens bestyrelse, og de har godkendt, at der gås 
videre med planen.

Det er således forventningen, at en evt. overgang til fjernvarme vil kunne ske i efteråret 2023.

Når den endelige plan (med en samfundsøkonomisk fordel) foreligger, vil der komme individuelle 
forhandlinger med de enkelte ejerlaug omkring den konkrete teknikske løsning for tilslutningen, og 
dermed en samlet økonomi for den enkelte beboer.

Når dette foreligger vil en generalforsamling selvfølgelig skulle tage stilling til den samlede 
løsning.


